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Vážení spoluobčané,
od posledního INFA uběhla dlouhá doba. Po
deštivém jaru nastalo horké léto. Naše děti si
užívají prázdniny plné zážitků a počasí přeje
nejen koupání, ale i výletům. Velké sucho nás
donutilo dodržovat bezpečnostní opatření
týkající se zákazu rozdělávání ohňů a manipulace
s otevřeným ohněm. Všichni jsme jistě
zaznamenali obtížné hašení požárů nejen           
 v České republice, ale i jinde ve světě. V
minulém vydání jsme vás zvali na mnohé
kulturní akce. Všechny se těšily velké účasti a
počasí také přálo. I v tomto čísle bychom vás
chtěli pozvat na pár dalších.
Jistě jste si již všichni všimli, že jsme opravili
budovu bývalé kovárny ve Slabčicích. Nyní slouží
jako garáž JPO V a jsou tam uloženy prostředky
určené ke zvýšení akceschopnosti naší jednotky.
Tato akce byla spolufinancována z prostředků
Jihočeského kraje z Programu obnovy venkova.
Dále probíhá kolaudace opravených rybníků       
 v Písecké Smolči a ve Březí. Zažádali jsme           
 o dotaci z Modernizačního fondu na
Ministerstvu životního prostředí na pořízení
fotovoltaické elektrárny. Panely budou umístěny
na kulturním domě ve Slabčicích a na přístřešku
pro komunální techniku. Vyrobenou elektřinu
budeme moci sdílet na ostatní odběrná místa
obce. Také jsme zažádali o dotaci na pořízení
nových párty stanů a pivních setů na kulturní
akce, dále o nové zásahové obleky pro JPO         
 a  nové společenské uniformy pro členy SDH
našich obcí.

Velice se omlouváme za nečekané uzavření
kanceláře obecního úřadu. Došlo k závadě naší
techniky. Vzhledem k dané situaci jsme museli
pořídit nový internetový router a také nové
tiskárny, které jsme stejně vzhledem k jejich stáří
plánovali vyměnit. V letošním roce jsme již měli
několik kontrol. Nejdříve nám překontrolovali
naše obecní vyhlášky, jejich dodržování a výběr
poplatků. Pak zde byla kontrola na správné
třídění odpadů, umístění třídících míst i nádob   
 a správné vykazování a vyplňování hlášení.    
Z hygienické stanice nám odebrali kontrolní
vzorek vody z našeho vodovodu a nyní přijede
auditorka z Krajského úřadu na kontrolu
účetnictví. Doufejme, že i touto kontrolou
projdeme bez větších problémů. Jak vidíte, ani    
 v kanceláři se nenudíme.
Se sečením v obcích pomohlo v první půlce léta
slunce, které trávu spálilo. Z důvodu možného
vzniku požáru od jiskry způsobené technikou
jsme byli nuceni odložit sečení kolem
komunikací. Zalévali jsme aleje. Naši brigádníci
natřeli přístřešek u víceúčelového hřiště    
 a některé křížky u cest.

                                 Starostka obce Jana Patceltová

Vendy Štofflová Vás srdečně zve 
na výstavu

"Okamžiky z ptačího světa"
 konanou v rámci výstavy květin 
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Poplatek ze psů
50,- za prvního psa 
75,- za každého dalšího psa 

Vodné
Odběratele vody též vyzýváme k úhradě
vodného.

Nově jsme pro rychlejší informovanost  
 občanů založili facebookový profil "Obec
Slabčice", kde najdete aktuality týkající se
naší obce.

Pozvánky na kulturní akce najdete kromě
obecních vývěsek i na facebooku
"Komunitní centrum Slabčice".

www.slabcice.cz  - oficiální webové
stránky obce (kontakty, vyhlášky, úřední
deska, fotogalerie...)

Informační SMS - některé informace
posíláme také formou sms upozornění. Kdo
má o tuto službu zájem, je potřeba nahlásit
svůj kontakt na OÚ a stvrdit ho podpisem.

KDE HLEDAT AKTUÁLNÍ INFORMACE

Poplatky za svoz a třídění komunálního
odpadu.
Výše poplatku je 550,- Kč za osobu nebo
nemovitost.
Úleva se poskytuje osobě, které poplatková
povinnost vznikla z důvodu přihlášení v obci     
 a která je ve věku 0-17 let (včetně roku, ve
kterém dovrší věku 17 let), a to ve výši 150,- Kč.

Celou vyhlášku najdete na webových stránkách
www.slabcice.cz v sekci VYHLÁŠKY.
Pro trvale žijící občany, pro chataře i chalupáře
je splatný do konce srpna. Ti z Vás, kteří chtějí
zaplatit poplatek z účtu, použijí jako variabilní
symbol pro Slabčice č. 1, pro Píseckou Smoleč 
č. 2, pro Nemějice č. 3, pro Březí č. 4 a pro chaty
č. 5. Za číslem části obce uveďte číslo popisné
vašeho domu (např. 334 - poplatek je z Nemějic
z čísla 34).
Číslo obecního účtu je 642 569 389/0800.

ZNOVU PŘIPOMÍNÁME 
ÚHRADU VŠECH POPLATKŮ...

OHLÉDNUTÍ ZA KULTURNÍMI AKCEMI

Během první půlky roku 2023 bylo pro naše
občany a přátelé Slabčic připraveno cca 15 akcí
různého druhu, pro všechny věkové kategorie.
Některé proběhly v kulturním domě či
Komunitním centru Slabčice, další ve
venkovních prostorech a 2 akce byly zájezdové
mimo naši obec. Nejvíce návštěvníků přišlo na
květnové Listování (přes 110), nejméně na
Ukliďme Česko. Všechny ostatní akce měly
velmi pěknou návštěvnost. Červencovou
poslední akcí bylo Prázdninové tvoření a hraní
pro děti se závěrečným piknikem, na které
dorazilo přes 50 účastníků.
Bohužel se letos nepodařila zorganizovat
pohádková cesta. 
Záměrně jsme to s nabídkou kulturních akcí ve
Slabčicích přes léto nepřeháněli, abyste měli
dostatek času na odpočinek s rodinou či na
návštěvy akcí v okolích obcích. 
Krásný zbytek léta přeje 

za kulturní komisi Miroslav Šoch 
a za Komunitní centrum Slabčice Alena Lišková 

125. LET SDH NAŠICH OBCÍ

V letošním roce si připomínáme 125 let od
založení sborů dobrovolných hasičů ve
Slabčicích, Písecké Smolči i Nemějicích. Výročí
si připomeneme 19. srpna od 15.00 na hřišti ve
Slabčicích při sousedském posezení a 7. ročníku
Soutěže starých stříkaček. Všechny srdečně
zveme.
O historii našich sborů se více můžete dočíst na
internetových stránkách obce.

Zpátky do historie - jak to všechno začalo...
Na schůzi konané 20. ledna 1898 se usnesl obecní
výbor, aby byl zřízen dobrovolný hasičský sbor
pro spojené obce Smoleč, Slabčice a Nemějice.
Stalo se to jednak z nařízení Okresního výboru   
 v Písku a jednak i z náhledu občanů, že
hasičského sboru je ve spojených obcích nezbytně
třeba. V kronice se však praví, že nemějičtí
osadníci začali samostatně zařizovati sbor pro
svou obec. Obce Slabčice a Smoleč jim v jejich
jednání nebránily, kronikář však píše, že „tím
byly mimovolně strženy v rozepři mezi sebou“. 



VÝJEZD K POŽÁRU LESA U JETĚTIC
Mnoho lidí se ptalo, jak to probíhalo při hašení
požáru lesa u Jetětic. Tak mě naše paní starostka
požádala, zda bych mohl sepsat pár zážitků              
 "z natáčení". Stručně to úplně nejde, tak asi trochu
zmenšíme písmo :-)
O požáru, který vypukl v sobotu 15. července
odpoledne jste všichni jistě slyšeli, četli v novinách,
na internetu, viděli fotky... Dle informací z médií se
zasahovalo na rozloze 30-40 ha.
Jelikož jsme byli v to odpoledne na hasičské soutěži
ve Zbelítově, z vysílačky v našem dopravním
automobilu jsme o požáru věděli hned od začátku
(cca 14.45), kdy se k němu pokoušeli dostat hasiči     
 z Podolí I. Kouř byl vidět i ze Zbelítova. Cestou ze
soutěže jsme ještě udělali ukázku s koňskou
stříkačkou ve Veselíčku a umořeni vedrem jeli domů.  
Během cesty do Nemějic ( v 17.57 hod.) obdrželi
členové jednotky sboru dobrovolných hasičů
Nemějice (JSDH Nemějice) hlasovou zprávu vyzývající
k dostavení se na stanici a velitel ke kontaktování
operačního střediska (OPIS). Nemějice byly vyzvány
proto, že mají dopravní automobil, OPIS mi sdělil, že
potřebují zejména lidi a hadice. Já jako velitel jsem
právě řídil, tudíž se z holek, které se vezly, staly
telefonistky a přijímaly hovory, vyřizovaly vzkazy, že
se pojede k požáru, ať se všichni připraví.                   
 V Nemějicích u hasičárny proběhly rychlé přesuny.
Koňská stříkačka do hasičárny, PS 12 do auta.
Soutěžní hadice do hasičárny, všechny ostatní do
auta, včetně proudnic, savic, koše, rozdělovače,
helem, svítilen, benzínu... Doma jsem nabral zásahové
oblečení, cestou do Slabčic kluky, v nové hasičárně
(kovárně) helmy, hadice, plovoucí čerpadlo,
motorovku a hodně pitné vody, kdo co    kde
narychlo sehnal.
Příjezd do Jetětic asi v 18.45 v počtu 1+6. Velitel
zásahu nám ukázal směr kam se vydat.  Dojeli jsme na
lesní křižovatku, kde blokoval průjezd jeden           z
nejvyšších hasičů (ale pššt). S obtížemi jsme se kolem
něj dostali k cisterně s vodou. Tam jsme vybalili
hadice, připojili se, natáhli 3 hasící proudy     a začali
hasit. Jednalo se o paseku s cca metr vysokou trávou.
Cisterny jezdily kolem hořícího lesa, takže jsme stále
byli zásobeni vodou. Terén našeho úseku, který je
červeně zakreslen na fotce, byl mírně do kopce.
Rozlohu odhaduji na 1,5-2 ha. Středem vedla cesta,
po které jsme měli natažené hlavní vedení        a z ní
jsme odbočovali do stran. Všude horko, kouř, smrad.
Ve 23.30 nám starostka přivezla večeři od našich žen,
tak jsme se posilnili a pokračovali do cca 1 hodiny po
půlnoci, přesně nikdo neví. Nečekáni, nezváni, přišli
3 skauti (prostě tak vypadali) a vypnuli nám vodu s
odůvodněním, že "teď to budeme dělat načisto" 

a pokračovali dál v procházce s motyčkou v ruce.     
 O dva dny později jsem zjistil, že to měli být
specialisté na hašení lesních požárů (asi ze Středních
Čech) a noční neshody s nimi mělo více hasičů. Takže
nás tak akorát nakrknuli. Dali jsme si tedy nucenou
pauzu, někteří ulehli do auta, jiní do trávy pod širák.
Plameny v našem úseku byly uhašeny, pařezy stále
doutnaly. Po rozednění a posnídání zbytku proviantu
jsme prošli terén a zhodnotili, že situace je pod
kontrolou a že už to zvládnou i skauti s motyčkou :-)
Nikdo nám nedal další pokyny. Spojit se vysílačkou   
 s velitelem zásahu se pokoušelo během noci a rána
několik jednotek hasičů - marně. Neozýval se.
Ostatně sdílný moc nebyl ani když jsem za ním došel
osobně v noci.
Ukončili jsme tedy naši činnost a unavení a smradlaví
odjeli domů. Bez hadic, protože většina byla stále     
 v akci. Po 3 hodinách spánku jsem naložil starostku  
 a vyrazili jsme pro hadice. Ano, tak jsem byl naivní...
Našimi hadicemi stále ještě tekla voda. Na čerpacím
stanovišti u rybníka jsem našel hasiče z Jetětic
poznamenaného velkou únavou z nonstop služby.
Vystřídal jsem ho, aby se šel asi po 20 hodinách
vyspat a plnil dál cisternu za cisternou. Starostka
pomáhala se zajišťováním občerstvení pro zasahující
hasiče. Domů jsme se dostali ve 23.00. V pondělí jsme
se starostkou opět pomáhali až do večera.  
Shrnutí. Dopadlo to dobře, požár se podařilo
poměrně rychle uhasit. Pro nás velká zkušenost, ale 
 netoužíme po jejím opakování. Velení celého zásahu
jsem si představoval trochu jinak a s touto formou
komunikace (spíše nekomunikace) jsem byl dost
nespokojen. Jak jsem později zjistil, stejného názoru
bylo více lidí. Přišli jsme asi o 14 hadic. Ukázalo se, že
stříkačky PS 12, které sbory vlastní, jsou udržovány   
 v dobré kondici a přes jejich vysoké stáří vydržely
nemožné.

Velitel JPO Nemějice Jiří Liška



ÚZEMNÍ PLÁN OBCE SLABČICE

Co máme a ani o tom možná nevíme?
Ano správně, je to územní plán. Na posledním
zasedání zastupitelstva starostka informovala   
 o povinnosti úprav územních plánů obcí do
jednotného standardu. Tolik informace ze
zápisu. 

Jistě se mnozí ptáte, co to znamená?
Začnu tím, že nejprve objasním, co to územní
plán je:
Jedná se o územně plánovací dokumentaci, která
řeší racionalizaci prostorového a funkčního
uspořádání území v krajině. Tato dokumentace
se skládá z mapové a textové části. Záměrem
územního plánu je nalezení předpokladů
umožňujících další výstavbu a rozvoj obcí, který
je trvale udržitelný. Jde o vyvážený stav mezi
zájmy obyvatel určeného území a zájmy
životního prostředí a hospodářství. Tolik
definice.

Kde územní plán najdu?
Buďto je k nahlédnutí na obecním úřadě,     
 nebo ho najdete na stránkách obce:
https://www.slabcice.cz/urad/uzemni-plan-
slabcice/

Proč se územním plánem musíme a chceme
zabývat?
Naše obec má platný územní plán po změně č.1    
z roku 2020. Bohužel není převeden do
jednotného standardu, který bude vyžadovat
státní správa. Povinností obce je ho do tohoto
standardu uvést.
Aktuálně nám Ministerstvo pro místní rozvoj
nabízí možnost na tuto změnu – převod, čerpat
dotaci 90%. Toto je jeden z důvodů proč se
územním plánem zabývat.
Dalším důvodem je jeho aktualizace.
Náš aktuální územní plán vychází z podkladů
roku 2013. Od té doby na některých plochách
proběhla výstavba, některé změnily majitele,
případně se mohlo upravit jejich zamýšlené
využití.
Chceme v naší obci umožnit další výstavbu
rodinných domů a rozumný rozvoj s ohledem
nejen na naše potřeby, ale i na potřeby
budoucích generací, upravit regulativy staveb 

CO NÁS TRÁPÍ
  Byla odcizena nově nainstalovaná vývěska na
parte z kapličky v Březí.

  Neustále někdo nechává komunální odpad v
přístřešcích na tříděný odpad. Jak pytle, tak
poházený po zemi. Na to lze využít popelnice
před OÚ.

Nejen zaměstnanci obce, ale i spousta našich
občanů se snaží udržovat obec hezkou, čistou   
 a uklizenou, za což jim patří velké DÍKY! Většině
z nás by se určitě líbilo mít svoje bydliště v
pěkném stavu - nejen svůj dům a zahradu, ale
myšleno i zbytek obce. Vždy to samozřejmě není
v našich možnostech a nejde to podle našich
představ. Stálo by za to připomenout i našim
dětem, že vše, co tady v obci máme a staráme se
o to, stojí čas a peníze. Je to tady pro nás
všechny. Nechce se nám věřit, že by někdo      
 z našich vesnic záměrně poškozoval, ničil nebo
dokonce kradl to, co nám má na veřejných
prostranstvích dělat radost. 
Všímejte si, prosím, dění ve svém okolí.

podle aktuálních požadavků a vymezit nová
území pro výstavbu, veřejnou zeleň apod. Dále
nechceme, aby na lukách a polích v našem okolí 
 vznikaly megalomanské fotovoltaické
elektrárny. Ano to vše chceme aktualizací
územního plánu řešit. Naše obec je živý
organismus a jako takový se neustále vyvíjí a
územní plán by na to měl reagovat ideálně
jednou za 5 – 6 let. 

Proč o tom píšeme do INFA?
Pokud máte k územnímu plánu nějaké
připomínky nebo nápady, můžete s nimi do
30.8.2023 přijít na obecní úřad.

Za zastupitelstvo obce Slabčice Zdeněk Liška

DĚKUJEME, ŽE TŘÍDÍTE!

Firmy, které z naší obce odvážejí vytříděný
odpad (ELEKTROWIN a.s., EKO-KOM a.s.,
ASEKOL) nám každoročně posílají výsledky
našeho snažení, jak se nám dařilo přispět     
 k lepšímu životnímu prostředí. 
Certifikáty s výsledky naleznete na stránkách
obce a vývěskách. 

https://www.slabcice.cz/urad/uzemni-plan-slabcice/


KANALIZACE - POMALU A JISTĚ

Po nezdaru s financováním stavby kanalizace
dotací Ministerstva zemědělství připravujeme
podklady pro podzimní výzvu dotačního
projektu Státního fondu životního prostředí ČR.
Do výběrového řízení vstoupilo 6 firem a v září
bychom měli vědět, na kolik stavba kanalizace
přijde. Držte palce, aby obec potřebnou finanční
podporu obdržela.

Zdeněk Vilhelm
 

ŠPERK NA KAPLIČCE V NEMĚJICÍCH 

Ať už přes Nemějice jenom projíždíte, nebo        
 v nich žijete, jistě vám neunikla nová ozdoba
naší kapličky.
Nápad zaplnit prázdný výklenek v kapličce
vznikl, dle staré české tradice, v hasičské
klubovně (hospodě), protože tam se nechodí
jenom slavit a popíjet, ale hlavně dlouho              
 a usilovně přemýšlet. Od nápadu k realizaci byla
cesta už jednodušší. Nechtěli jsme v kapličce mít
něco kýčovitého nebo nevkusného, ale něco co
má uměleckou hodnotu a bude kvalitně
provedeno.
Oslovili jsme Střední uměleckoprůmyslovou
školu sv. Anežky v Českém Krumlově, aby náš
nápad mohl spatřit světlo světa prostřednictvím
práce některého ze studentů. V lednu proběhla
návštěva zástupců školy přímo v Nemějicích,
včetně změření výklenku, a v květnu už student
Kryštof Janečka svojí maturitní práci obhajoval.

Zde Vám přikládám názor autora Kryštofa
Janečky z obhajoby maturitní práce:
„Mým cílem bylo najít nový přístup k pojetí
svatého, nebát se abstrakce a zjednodušování,
nebo naopak přehánění tvarů. Během práce mi
bylo nabídnuto, abych se namísto figurativního
pojetí vydal cestou pouze reliéfu                           
 z Nepomukových ornamentů. S touto
myšlenkou jsem ale nesouhlasil a držel se stále
figurativního vzhledu, který dle mého názoru
mnohem více podněcuje o provedení přemýšlet,
než se držet jen atributů, za mne by to mohlo
následně působit spíš jako náhrobek, nežli socha
svatého Jana Nepomuckého. Po provedení
návrhu jsem došel k závěru, že využít maximum
prostoru kapličky se solidní, například
betonovou sochou nebude cesta. Naopak, čím
menší samotná práce byla, tím více to působilo
jemněji a křehčeji, což bylo také jedním z mých
cílů. A tak došlo na myšlenku pojmout to jako
reliéf, ale nezůstat u solidních materiálů, ale
pracovat více křehčeji    - se světlem. Tedy
využít plexisklo, které světlo propouští a využít i
barvy. Nejlepší možností se stala červená, která,
nejenže skvěle funguje dohromady s bílou, ale
červená je barvou mučedníků, což sv. Jan
Nepomucký je. 

Výsledkem je tedy zjednodušené, moderní pojetí
sv. Jana Nepomuckého, jehož „stín“ ozařuje bílou
stěnu za ním.“

Dále přikládám „klíč“ ke šperku od vedoucího
práce MgA. Jiřího Schlossera, který Kryštofa
vedl:
„Plastika jako šperk. Kryštof pracoval se stylizací
samotné postavy sv. Jana. Postupnou redukcí
tvarů dosáhl čitelné formy a spojil ji s barevným
prvkem průsvitné plochy samotného těla. Tím
dosáhl propojení objektu, který je umístěný ve
venkovní nice, s okolním prostředím. Slunce je
schopno vytvářet barevnou siluetu. Ta se mění
intenzitou i pozicí slunce. Tento efekt však
známe i z vnitřních prostorů sakrálních staveb  
 - vitráž.
Setkáváte se tudíž s objektem, který mění
prostředí kolem sebe a vždy vám sdělí jiný
zážitek. Její červená barva v černém orámování
Vás láká přistoupit blíže a začíst se do plastiky.
Její stylizace a redukce vám umožní doplnit si
vlastní představu!“

Na závěr chci poděkovat jménem SDH Nemějice
zejména naší paní starostce (že nás s tím rovnou
nevyhodila), řediteli a učitelům SUŠ sv. Anežky   
 v Českém Krumlově, 1. náměstkovi hejtmana
Jihočeského kraje Františku Talířovi (který to
zaplatil), panu jáhnu Karlu Sádlovi (že nám reliéf
požehnal) a VÁM VŠEM, kteří se na něj budete
dívat a doplňovat si vlastní představu.

Za SDH Nemějice Zdeněk Liška



ÚMRTÍ

12. 2. 2023 - Karel Hrabě z Písecké Smolče           
 čp. 70 ve věku 85 let.

17. 4. 2023 - Zděnka Kuntová z Písecké Smolče    
 čp. 61 ve věku 88 let.

3. 5. 2023 -  Josef Michalec z Nemějic                   
 čp. 2 ve věku 65.

Pozůstalým vyjadřujeme upřímnou soustrast.

BLAHOPŘÁNÍ OSLAVENCŮM

Naši občané, kteří nedávno oslavili nebo 
v nejbližší době oslaví svá významná životní
výročí.

Červen:
Bohuslava Kutková – 65 let
Jana Lhotecká – 65 let
 
Červenec:
František Lusk – 70 let
 
Srpen:
Marie Štoflová – 70 let
 
Září:
Jana Kunová – 80 let
Jaroslav Hladký – 70 let
 
Říjen:
Marie Kořízková – 65 let

Do dalších let přejeme těmto i ostatním
jubilantům, kteří nedali souhlas k uveřejnění,
pevné zdraví, štěstí a domácí pohodu.

 

NAROZENÍ 

28. 11. 2022 Petru Jedličkovi a Ivaně Kuntové 
ze Slabčic čp. 72 syn Nikolas  

9. 5. 2023 Anetě Holánové a Martinu Jarošovi 
z Nemějic čp. 36 syn Tomáš 

22. 6. 2023 Radku a Heleně Svobodovým 
z Nemějic čp. 11 syn Čeněk 

Dětem přejeme šťastné dětství a rodičům
blahopřejeme.
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CO NÁS ČEKÁ?

_____________________________________________________________________________________________________________

19. 8. 2023              Soutěž starých stříkaček, hřiště Slabčice, od 15 hodin

9. 9. 2023                 Sportovní odpoledne na hřišti ve Slabčicích

25. 9. 2023              Listování v KD od 17.00 - Literární histerie

16. 9. 2023              Okrsková soutěž v požárním sportu v Písecké Smolči 

SVATBA

3. 6. 2023 uzavřeli manželství Anna Chajdrnová ze
Slabčice čp. 43 a Vladimír Soldát z Vranova čp. 25.

29. 7. 2023 uzavřeli manželství Josef Král                
 a Veronika Kotšmídová ze Slabčic čp. 15.

Novomanželům přejeme mnoho štěstí na
společné cestě životem.

Přejeme krásný 
zbytek léta...


